
              

                        Verksamhetsberättelse för 2016 

Vår verksamhet under året har fortsatt i oförminskad kraft. Våra ”stora” tillgångar från 
arvet efter Ann-Marie Bergström, fick våra lekmannarevisorer att dra öronen till sig, och vi 
fick anlita en revisionsbyrå att granska våra räkenskaper framöver. Aktieportföljen med 
etiskt riktiga aktier, och som Privat Banking förvaltar har under året gett en utdelning på 
över 287.000 kr. 

Medlemsantalet 

Ligger stabilt! 227 stycken, samma som 
året innan! Hade väl hoppats att det 
kunde öka något. 

Programmet 

8 mars. NiB;s KRETSDAG/JÄRNAVIK: 
Med tema ”Blekinge om 50 år”. 
Lockade 30 personer från hela 
Blekinge. Av dessa var fyra från 
Olofström. Talarna under dagen var: 
Helene Reiter, Skogs-styrelsen. Roland 
Gustavsson, SLU & Robert 
Johannesson, Boverket. 

22 mars. KRETSSTÄMMA/ÅRSMÖTET: 
10 medlemmar slöt upp i Bowlinghallen. 
Efter sedvanliga förhandlingar, kunde vi 
frossa i tacos-buffé. 

27 mars. TRANUTFLYKT TILL PULKEN: 
Inga deltagare kom till samlingen. 
Inställt! 

9 april. FAGNING i KOMPERSKULLA:    
En underbar vårdag! 6 deltagare hjälptes 
åt i ängen. Jordledningen till elstängslet 
blev fixat. Och inköpt grillkorv från 
Szabos Hemchark blev uppäten.      

23 april. FAGNING I MULATORP:            
Endast tre tappra ”fejare”, klippte sly och 
städade ängen. Tack för god insats.  

24 april. ÅRSMÖTE NATURSKYDDS-     
FÖRENINGEN i BLEKINGE:      
Sölvesborgs-kretsen var värd, och 
förhandlingarna hölls på Sölvesborgs 
Golfkrog. Två representanter från NiO 

närvarade. Annika Qvarfordt omvaldes till 
ordförande. Ingen från Riks närvarade. 
Efter mötet blev det sedvanlig utflykt. 

7 maj: BRINKAHAGEN-MÖLLERÖDSNÄS:                                   
Vi planerade ett besök i det nybildade 
naturreservatet vid Oppmannasjön. 
Inställt, då ingen kom till samlingsplatsen 

9 maj. BARNKALASET:                         
Istället för medvindsmässa, blev det 
istället ett barnkalas! Här var vi som 
vanligt aktiva. Denna gången genom att 
dela ut fröpåsar.  

9 juni. DE VILDA BLOMMORNAS DAG: 
Över 50 personer kom till Erikstorp, där 
Ivar Björegren guidade bland blommor 
och blad. Markägaren Nilla Nilsdotter 
närvarade också. 

6 augusti. ÄNGENS DAG i Komperskulla: 
7 medhjälpare slog, räfsade och tog bort 
gräset från slåtterängen. En nyinköpt 
slipsten ställdes in på logen för att vara 
tillgänglig kommande år. 

0

50

100

150

200

250

300

350

1995 1998 2001 2004 2007 2010 2013 2016

 



20 augusti. SLÅTTER i MULATORP:        
Sven-Arne var uppe tidigt och slog det 
mesta med slåtterbalken. Sen kom 4 man 
och slog det lilla som var kvar och 
samlade ihop gräset. När det var bortkört 
släpptes 23 får in för att sköta efterbetet. 

4 september. SVAMPENS DAG:          
Jan-Åke Lönqvist, svampexperten 
guidade runt 13 deltagare kring Boafall. 
Mycket svamp, och svart trumpetsvamp 
som dagens höjdpunkt. 

3 oktober. SKÖRDEDAGEN-Olofström. 
En ruggig dag med regn och blåst. Men vi 
var på plats och propagerade för 
Miljövänliga veckans tema: ”Är du fräsch 
på riktigt”. Det gällde miljövänliga 
hygienprodukter. Även en quiz med frågor 
hade vi, men ingen ville svara på den. 

14 november. SLYBEKÄMPNING I 
KOMPERSKULLA: En morgonpigg var på 
plats redan kl. 8 och hade fällt det mesta 
av slyet. Vid nio kom resten, 4 man som 
samlade ihop slyet och putsade längs 
stängslet. En klar vindstilla dag med 
minusgrader, som avslutades med grillat. 

 Ann-Marie Bergströms arv 

16 november 2016 förrättades slutligt 
arvskifte i dödsboet efter Ann-Mari 
Bergström. Och vi fick ytterligare 260 304 
kr insatta på föreningens konto.  

Media 

Ett 10-tal artiklar om våra aktiviteter 
samt två insändare har man kunnat läsa 
om i lokaltidningarna: BLT & Sydöstran. 
Även Radio-Blekinge kontaktade oss 
angående fiskgjusar i Halen. 

 Komperskulla 

Den sedvanliga fagningen, slåttern på 
Ängens Dag och slybekämpning har 
utförts under året. Vi satte dit en extra 
tråd på el-stängslet runt den utökade 
betesmarken pga. att lammen lyckades ta 
sig ut. Den 26/8 råkade längan ut för 
pyromaner, allt brann ner tillgrunden!  
Vår nyinköpta slipsten, med tre-fas kabel 
och el-aggregatet till el-stängslet 
slukades i lågorna. Efterbetet klarades av, 
tack vare att djurägaren höll med 
batteridrivet el-aggregat till stängslet. 
Fåren betade mellan 18/9 till 23/10. 

 Mulatorp 

Vi har som vanligt, fagat och slagit 
slåtterängen. Blev uppringda av 
Länsstyrelsen som berättade vad som 
gjorts och kommer att göras angående 

skogsmarken. Fortfarande saknas 
komplett stängsling för skogsbetet. 23 får 
skötte efterbetet i slåtterängen. 

Nässelfrossa  www.nasselfrossa.se/ 
Årets tema var ”Människan och 
Maskinen” Tyvärr inget tema som 
passade oss. Således hade vi inget eget 
engagemang i 2016 års Nässelfrossa. 

Miljövänliga veckan 
I år var temat: ”Är du fräsch på riktigt” 
och som brukligt propagerade vi med 
material på Skördedagen, detta året den 
8/10. Lind skickade in insändaren, 
”Svabba din svål med en miljövänlig tvål”. 
Som publicerades i lokaltidningarna. 

NIO på World Wide Web 

Vi lägger kontinuerligt in våra  program-
punkter på hemsidan. Även styrelse-
medlemmarna hittar man här.  Adressen 
till vår web-sida är: 
https://olofstrom.naturskyddsforeningen
.se/ Man kan hitta 
Naturskyddsföreningen i Olofström på 
Facebook också! 
https://www.facebook.com/Naturskyddsf
öreningen-i-Olofström-
116580565107285/  

 Miljö- och naturstipendiet 

Inte heller under 2016 inkom några 
stipendieansökningar. Stipendiet är 
avsett för en låg- eller mellanstadieklass 
som visat särskilt stort intresse och 
engage-mang för natur- och miljöfrågor 
och / eller arbetat för en bättre miljö i 
skolan i skrift eller genom praktiskt 
arbete. Eftersom intresset för detta är 
lågt, och vi dragit igång ”Skolprojektet” 
kan det vara läge att avsluta möjligheten 
att ansöka till detta stipendiet. 

Skolprojektet 

Första februari var vi inbjudna till 
Utbildningsnämnden för att presentera 
vår idé till skolprojektet. Det blev ett 
positivt mottagande! En intern annons 
som projektledare för projektet gick ut, 
och Olof var sen ute hos skolorna vid fyra 
tillfällen och informerade lärarna om 
detsamma. Vi träffade sen en som var 
intresserad för intervju, men hon fick 
jobb i annan kommun. Men en ersättare 
hittades ganska snart och sen i slutet av 
året har vi ett kontrakt undertecknat av 
utbildningschefen i Olofström. 



 

 

Naturguiden  www.olofstromsnatur.se 

Tillsammans med Mikael Gustafsson, 
känd fotograf/föreläsare och ledamot i 
Naturskydds-föreningen Göinge, så har vi 
stött och blött om att starta en web-
baserad naturguide över besöksvärda 
områden i och omkring  Olofströms 
kommun. Vi har nu ett kontrakt med 
Mikael som innebär att totalt ca: 50 
områden ska läggas upp på web-sidan, 
med text, bilder och koordinater. Sidan är 
uppstartad, och beräknas vara klar för 
publicering i maj 2017.  

Övrigt där vi varit aktiva 
• Nässelfrossa-möten. Medlems + 

årsmöte. 
• Ivösjökommittén. 
• Skräbeåns Vatteråd. Årsstämman i 

Mjönäs Byahus. 
• Träff med Kristina Olsson, 

trädgårdsmästare / Olofströmshus 
om en holkspikarkväll. 

• Minimässa i Folkets hus. Olofström. 
• Träffade Daniel Ottosson om 

åarna/centrumutvecklingen i 
Olofström. 

• Närvarade på föredrag om ”Hållbar 
vattenkraft” i Bräkne-Hoby. 

• Möte med Andersson&Co, ny 
revisor. 

• Möte med Privat Banking, om 
aktieportföljen. 

• Skogsvandring i Raskamåla. 
Inbjudan av Södra skogsägarna. 

• Utökat samrådsmöte om rivningen 
av Mariebergs 
kraftverksfördämmning i Svängsta. 

• Solcellsföreläsning av Lars Ivarsson i 
Folkets Hus, Olofström. 

• Artskydd i skogsbruket. Inbjudan av 
Skogsstyrelsen och Lst. I Naturum 
Ronneby. 

• Informationsmöte av Strukturinvest 
i Karlshamn. 

• Rekade vid Forsagården, Näsum och 
tittade på nya biotopförbättrande åt-
gärder i Holjeån. 

• Besök vid Baggebro ström, samt 
kontakt med Lst och MFBV, om dets. 

• Vi har, haft två styrelseposter i 
Naturskyddsföreningen i Blekinge 
under 2016 med 9 möten under 
året. 

Yttranden, synpunkter & samråd 
• Skickade motion till Riks om att 

miljöpröva ALLA vattenkraftverk. 

• Skickade styrelseprotokoll till 
Sparbanken, där beslut finns att 
NiO får handla med aktier. 

• Skickade in förslag till kandidat för 
miljöpriset i Olofström. 

• Skickade vårt tidigare yttrande till 
Volvo om katastrofdämmet i 
Alltidhult, med tilläggsåtgärd: 
Omlöp vid dammluckan, Holjeåns 
början. 

• Skickade Idé-katalog: ”137 punkter 
för en grönare tätort” och ”69 
naturvänliga-idéer” till Daniel 
Ottosson på kommunen. 

• Årsmöteshandlingar till Riks. 
• Mail till Lst om att besluta om 

tillträdesförbud på Ferön i Halen, 
pga. fiskgjusehäckning. 

• Skickade ånyo vårt yttrande om 
katastrofdämmet / Alltidhult, men 
nu till Lst Blekinge och Skåne. 

• Förfrågan till Daniel Ottosson, 
kommunen om fiskeförbättrande 
åtgärder i åarna längs centrum. 

• Synpunkter till Miljödomstolen i 
Växjö, angående VMAB;s ansökan 
om att få släppa sitt lakvatten från 
deponin till Mörrumsån. 

• Synpunkter till kommunen 
angående detaljplanen för 
”Holjegården” och skyddsvallen, 
ån. 

• Mailkonversation med Kreativum i 
Karlshamn, om vårt skolprojekt. 

• Upptaktsmöte inför Miljövänliga 
Veckan 2016. 

• Insändare till BLT som svar på en 
annan insändare från ”Orolig 
kvarnägare”. 

• Svar till Nils-Åke Nielsen om hans 
oro för att det inte fanns något 
vatten i bäcken mellan Södersjön 
och Fornebodasjön i Kyrkhult. 

• Förfrågan till Lst om deras syn på 
Komperskulla och framtida skötsel. 

• Skickade in yttrande om att vi + 
NiB tillstyrker projektet: Utrivingen 
av kraftverksdammen i Marieberg. 

• Tipsade Skåne-kretsarna att arbeta 
för att skydda naturvärdena vid det 
raserade kraftverket i Hästberga 
och Helgeå. 

Aktieportföljen 

Arvet efter Ann-Marie Bergström 
omsattes ju i aktier i kända svenska och 
utländska företag. Företag som vi inte vill 
investera i är fossil energi, kärnkraft, 
krigsmaterial, tobak eller sprit. Vi har 



kvar, sen innan, även våra 2000 aktier i 
Eolus! www.eolusvind.com/                    
Aktiernas marknadsvärde 2016-12-31 var 
6.385.873,23 SEK. 

Styrelsen 
Har hållit åtta styrelsemöten. Styrelsen 
har bestått av Anders Lindoff 
(ordförande), Anders Lind (viceordförande) 
Sven-Arne Persson (kassör), samt leda-
möterna Stig Sturesson, Åsa Hagelberg, 
Olof Nyström och Jan-Åke Lönqvist. 
Sistnämnde ersatte Örjan Mårtensson 
som lämnade styrelsen. Sekreterarskap 
och mötesplatser har som vanligt alterne-
rat mellan ledamöterna. 


